

國父逝世百週年紀念郵票小全張

民國 114 年適逢國父逝世百週年，為表崇敬及緬懷之意，本公司特規劃小全張 1 張，內含郵票 2 枚，面值各為 12 元及 35 元，預定於 114 年 3 月 12 日發行。小全張以國父孫中山先生及國立國父紀念館為設計主軸，並運用鮮豔色彩線條描繪豐碩的果實、荷花、臺灣藍鵲及臺灣黑熊，展現「欣欣向榮」意涵，郵票圖案簡介如下：

- 一、面值 12 元圖案：國立國父紀念館，座落於臺北市信義區，以紀念國父及發揚其思想學說為設立宗旨，由王大閎建築師設計，外觀為一座仿唐飛簷式現代性建築，擁有國際知名演藝廳堂，時常舉辦學術及藝術文化活動，為國內具備最多功能的藝文展演場館。
- 二、面值 35 元圖案：國父孫中山先生，原名孫文，字載之，又號逸仙，革命時期化名中山。早年入香港西醫書院，並開始鼓吹革命，歷經 10 次起義失敗，終於辛亥革命成功推翻滿清，建立亞洲第一個民主共和國，著有《三民主義》、《五權憲法》為建國藍本，對國家民族有極大貢獻。14 年 3 月 12 日逝世，29 年國民政府明令尊稱為中華民國「國父」。

本套郵票圖案由 Atelier.63 設計，卡登實業股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 114 年 3 月 10 日開始發售；另製作預銷首日戳小全張封於 3 月 12 日郵票發行當天出售，歡迎選購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing
Information No.4 (2025)

Taipei, Taiwan, R. O. C.

Centennial Anniversary of Dr. Sun Yat-sen's Death Commemorative Souvenir Sheet

In 2025, it will have been 100 years since Dr. Sun Yat-sen passed away. In commemoration and as a gesture of respect and remembrance, Chunghwa Post is releasing a souvenir sheet containing two stamps with denominations of NT\$12 and NT\$35. These will be released on March 12, 2025. Dr. Sun Yat-sen, who is the founding father of the Republic of China, and the National Dr. Sun Yat-sen Memorial Hall in Taipei are the main design elements of the stamps. To symbolize the idea of “flourishing prosperity,” the sheet features bold lines and vibrant colors depicting abundant fruits, lotus flowers, a pair of Taiwan Blue Magpies and Formosan Black Bears. Descriptions of the stamps follow:

1. NT\$12 Stamp: National Dr. Sun Yat-sen Memorial Hall, which is located in Taipei's Xinyi district, was established to commemorate the national founding father and to promote his thoughts and teachings. Architect Wang Da-hung designed the building in a modern style but with flying eaves inspired by Tang dynasty architecture. The building contains an internationally renowned performance hall and frequently hosts academic, artistic, and cultural events. It is one of the most versatile venues for art and culture in the nation.
2. NT\$35 Stamp: Dr. Sun Yat-sen, the founding father of the Republic of China, was originally named Sun Wen. His courtesy name was Zaizhi and his sobriquet was Yat-sen, and he was also known as Zhongshan during the revolutionary period. As a youth, he enrolled in the College of Medicine for Chinese in Hong Kong and began advocating for

revolution. After 10 failed uprisings, the 1911 Revolution finally succeeded in overthrowing the Qing dynasty and in establishing the first democratic republic in Asia. He authored the Three Principles of the People and the Five-Power Constitution as the blueprint for nation-building, thus making significant contributions to the country and its people. He passed away on March 12, 1925, and in 1940 the ROC National Government officially honored him as the “Founding Father of the Republic of China.”

This set of stamps was designed by Atelier.63 and printed by Cardon Enterprise Co., Ltd. in color offset. By-issues include a first day cover, folders with or without crystal mounts, and a loose-leaf album page, all be available on March 10, 2025. Pre-cancelled FDC with a souvenir sheet to be sold on March 12, 2025, the stamps’ date of issuance. All comers are welcome to purchase. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin or Postal Service Today*.